
ادامه از صفحه اول
با توجه به گسترش تهدیدات دریاپایه 
در نبرده��ای آینده، تقویت این حوزه چه در ارتش و چه در 
سپاه از سال های قبل در دستور کار نیروهای مسلح قرار گرفته 
و احتمالا بزودی این موش��ک های عمودپرتاب بر شناورهای 

بزرگ نیروی دریایی ارتش نیز نصب خواهد شد.
در کن��ار این، ورود انبوه هواپیماهای بدون  سرنش��ین در 
س��ازمان رزم دریایی کش��ور نیز موجب شده هم در ارتش و 
هم در سپاه، تمرکز بر طراحی و ساخت ناوهای پهپادبر مورد 

توجه قرار بگیرد.
این پهپادها از انواع شناسایی تا رزمی و انتحاری هستند 
که تعداد زیادی از آنها روی ش��ناورهای جدید حمل شده و 
از فواصل بس��یار دورتر از مرزهای ایران می توان از آنها علیه 

اهدف متخاصم استفاده کرد.

بازی های هفته شانزدهم لیگ برتر
لیگ برت��ر فوتبال پس از تعطیلی ۲ ماهه دیروز با 
برگزاری یک دیدار از سر گرفته شد و با پیروزی یک 
 ب��ر صفر گل گهر بر ف��ولاد در اهواز وارد نیم فصل دوم

شد.
به گزارش »وطن امروز«، بازی های هفته شانزدهم 
امروز با برگزاری ۵ دیدار پیگیری می شود. برنامه بازی ها 
به شرح زیر است )نام تیم های میزبان ابتدا آمده است(.

 آلومینیوم � پرسپولیس
 نساجی � پیکان

 ذوب آهن � ملوان
 شمس آذر � استقلال خوزستان

 مس رفسنجان � هوادار

خواجه گیری، سرپرست تیم فوتبال 
استقلال شد

نصرالله خواجه گیری ک��ه در بخش مدیریت اجرایی 
باشگاه استقلال مشغول فعالیت بود، سرپرست تیم فوتبال 

این باشگاه شد.
در شرایطی که در روزهای اخیر علی سامره، سرپرست 
باشگاه استقلال ترجیح داد از تیم محبوبش فاصله بگیرد، 
اعلام شد نصرالله خواجه گیری که به عنوان مدیر اجرایی 
باش��گاه استقلال فعالیت داش��ت از این پس در سمت 

سرپرست باشگاه استقلال نیز فعالیت خواهد کرد.
 به گزارش ورزش 3، مدیران باش��گاه استقلال دیروز 
نصرالله خواجه گیری را به عنوان سرپرست تیم استقلال 
به سازمان لیگ معرفی کردند تا با شروع نیم فصل دوم 
لیگ برتر ش��روع به کار کند. پیش از این علی سامره به 
دلیل برخی ناراحتی ها از کادر فنی تیم استقلال از سمت 

خود استعفا کرد.
قرار است خواجه گیری که پیش از این به عنوان یکی 
از مدیران اجرایی در استقلال فعالیت می کرد فعلا امور 
سرپرستی تیم را بر عهده داشته باشد تا شرایط بازگشت 
سامره به سمت پیشین خود فراهم شود. دیدار تیم های 
استقلال و صنعت نفت آبادان از هفته شانزدهم لیگ برتر 
ایران فردا )جمعه( در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد 
و خواجه گیری به عنوان سرپرست جدید آبی پوشان روی 

نیمکت خواهد نشست.

کتک کاری در اردوی کره جنوبی
پیش از بازی با اردن

روزنامه س��ان از درگیری فیزیکی بازیکنان کره در 
اردوی کره جنوبی، پیش از دیدار با اردن در نیمه نهایی 

جام ملت های آسیا خبر داد.
به گزارش ایسنا، جام ملت های آسیا برای کره جنوبی 
ب��ا ناکامی و حاش��یه های زیادی همراه ب��ود. در کنار 
تنش ها بر سر رفتار یورگن کلینزمن، اکنون خبرهایی 
از درگیری بازیکنان پی��ش از بازی با اردن در اردوی 
تیم  ملی مخابره شده است. از قرار معلوم سون هیونگ 
مین که با انگش��تان پانسمان شده در نیمه نهایی جام 
ملت های آسیا بازی کرد، در همین زد و خوردها دچار 

آسیب دیدگی شده است.
ترکیب کره جنوبی در جام ملت های آس��یا ۲۰۲3 
مملو از اس��تعدادهای برت��ر از لیگ های اروپا بود ولی 
ای��ن تیم نتوانس��ت در نهایت به قهرمانی برس��د و با 
شکس��ت برابر اردن نتوانس��ت به دیدار نهایی راه پیدا 
کند. روزنامه سان انگلیس نوشت: سون، ستاره اصلی 
تیم  ملی فوتبال کره، با بازیکنان جوان تر تیم درگیر شد 
که این درگیری در نهایت فیزیکی شد و به دررفتگی 

انگشت دست ستاره تاتنهام انجامید.
یک منبع خبری به س��ان گفت: درگیری از جایی 
شروع شد که تعدادی از بازیکنان جوان خیلی سریع غذا 
خوردند و سالن غذاخوری را ترک کردند تا پینگ پنگ 
بازی کنند. س��ون هیونگ مین از بازیکنان خواس��ت 

بازگردند و به دیگر بازیکنان بی احترامی نکنند.
گفت��ه می ش��ود لی کانگ این، س��تاره ۲۲ س��اله 

پاری سن ژرمن نیز در این درگیری شرکت داشت.

اذعان کروس: گل لایپزیش سالم بود
هافبک آلمانی تیم فوتبال رئال مادرید اعتراف کرد 
گلی که تیمش در دقایق ابتدایی بازی مقابل لایپزیش 

دریافت کرد به اشتباه مردود اعلام شده است.
به گزارش تسنیم، یکی از صحنه های بحث برانگیز 
بازی شامگاه سه ش��نبه تیم های فوتبال رئال مادرید و 
لایپزیش در آلمان از دور رفت مرحله یک هشتم نهایی 
لیگ قهرمانان اروپا، مردود اعلام شدن گل دقیقه دوم 

بنجامین سسکو برای لایپزیش بود.
طبق تش��خیص کم��ک داور ویدئوی��ی، زننده گل 
زودهنگام تیم میزبان در موقعیت آفس��اید قرار داشت 
و به این ترتیب میهمان اسپانیایی از شوکی زودهنگام 

نجات پیدا کرد.
در مورد تشخیص VAR بحث هایی صورت گرفته 
و برخی آن را تصمیمی نادرس��ت دانس��ته اند و ستاره 
آلمانی رئالی ها، تونی کروس هم جزو آنها بوده است.

خبرن��گار رادی��و مونت کارلو راجع ب��ه این اتفاق از 
کروس پرس��ید که وی گفت: درباره اتفاقی که دقیقه 
دوم رخ داد، گل لایپزیش، خیلی صحبت شد. آن گل 
آفساید نبود. برخورد با دروازه بان هم بسیار جزئی بود. 
من نمی دانم چطور اصلا آن برخورد دیده شده است. 
به نظر من چنین تشخیص هایی به سود فوتبال نیست.

بحث بر س��ر اینکه این تصمیم به سود یا ضرر چه 
تیمی بوده، نیست بلکه صرفا باید به جنبه های قانونی 

آن توجه داشت. نظر شما چیست؟
س��تاره رئال مادرید در پاسخ اظهار داشت: من هم 
دقیقا با ش��ما هم نظر هس��تم. به نظر داور در نهایت 
تصمیم به آفساید گرفت چون )بررسی صحنه( اذیتش 
می کرد اما درب��اره برخورد صورت گرفته با دروازه بان 
به نظر من چون دروازه بان به توپ نمی رس��ید نیازی 
به مردود اعلام کردن گل نبود. من جز این نمی توانم 

طور دیگری این صحنه را ببینم.
اظه��ارات کروس احتمالا با واکنش هایی از س��وی 

طرفداران رئال مادرید همراه خواهد شد.

اخبار

ورزشی

عب�دالله داراب�ی: پس از ج��ام ملت های 
آس��یا، مهم ترین رخ��داد فوتبالی جهان 
پیش روی فوتبال ملی ایران است. با توجه به ۴۸ تیمی شدن 
جام جهانی ۲۰۲۶، اگر مشکل خاصی سد راه فوتبال ملی ما 
نشود، صعودمان به این جام را باید حتمی دانست. عطف به 
افزایش تیم ها از سوی فیفا و با در نظر گرفتن 3 دوره حضور 
پیاپی تیم  ملی در جام جهانی باید به طور جدی و با حساسیت، 
ع��لاوه بر صعود از رقابت های گروهی، به طور  ویژه صعود از 
مراحل حذفی جام جهانی را هدف قرار دهیم و البته این مهم 

ابزار و ملزومات خود را می طلبد.
یکی از مهم ترین و ش��اید نخس��تین ملزومات آن، تزریق 
دان��ش روز فوتب��ال و کارآمدی به تیم  ملی برای جبران خلأ 
آن اس��ت. ضروری ترین و در این مقطع، ش��جاعانه ترین کار، 
انتخاب یک دس��تیار نوگرای توان��ا و مجهز به علم روز برای 
نیمکت تیم  ملی است. ضروری ترین است، چون جام جهانی 
با جام ملت های آسیا، فرسنگ ها تفاوت دارد و شجاعانه ترین 

اس��ت، از این جهت که ب��ا توجه به 
قرارداد س��رمربی فعلی، برای تحول 
و موفقیت جدی و اساسی تیم ملی، 
باید توسط مسؤولان امر، ملاحظات، 
تعارفات و معذورات کنار گذاشته شود 
و با توجه به تمدید قرارداد قلعه نویی، 
برای ارائه بازی های بهتر در آینده که 

فوتبال ناب ایرانی با علم روز همراه شود، دستیاری درجه یک 
به کادر فنی افزوده شود.

ب��ا توجه به عملکرد تیم  ملی در ج��ام ملت ها که برآیند 
تفکرات، داشته ها و عملکرد کادر فنی است، بدون رودربایستی 
نباید لزوم تغییر در برخی اعضای این کادر را نادیده گرفت. 
اگر مربی ایرانی دیگری هم جای قلعه نویی می نشست، بعید 
بود نتیجه ای بهتر از این عاید تیم ما می شد، چرا که قلعه نویی 
با توجه به تجربه، کارنامه و نیز توانایی مدیریتی اش، سرآمد 

مربیان داخلی ما محسوب می شود.

با این تفاس��یر، دور از ذهن است 
که ب��ا کادر فعلی بتوانیم توفیقی در 
جام جهانی که ب��ه مراتب بزرگ تر و 
مهم ت��ر از جام ملت های آسیاس��ت، 
کسب کنیم، لذا تقویت کادر فنی نیاز 
فوتبال ملی ما و موفقیت آن اس��ت. 
ای��ن موضوع هرگ��ز تخریب مربیان 
داخلی نیست ولی به ضرر فوتبال ما است اگر داشته های آنان 
و نیازهای فوتبال ملی - که فراتر از داشته های آنان است - را 
نادیده انگاریم؛ در عالم واقع، برای موفقیت و پیشرفت ناگزیریم 

از بهره گیری از ۲ فاکتور مهم:
۱- نی��از فوتبال ایران به اس��تخدام مربی��ان بزرگ به جهت 
استفاده از علم روز و کارآمدی آنان برای موفقیت در عرصه های 

بین المللی
۲- کمبود این فاکتورها برای توفیق در آن عرصه نزد مربیان 

داخلی

به واقع چند نفر از مربیان تراز اول ما، سابقه کار در تیم های 
مطرح آسیا را دارند یا حتی خواهان در بین آنها دارند؟ پس 
از سال ها همان کمبودها و نیازها هنوز پابرجاست و در مرتفع 
نشدن آن، فدراسیون فوتبال و خود مربیان داخلی سهم دارند؛ 
اولی به خاطر فراهم نکردن شرایط و دومی به جهت گریز از 

آموزش و دانش افزایی خویش! 
هیچ مربی ایرانی ای فرصت حضور در جام جهانی را از خود 
سلب نخواهد کرد؛ به دلایلی که واضح است اما آیا فوتبال ما 
هم از این منظر به توفیق و پیش��رفت می رسد؟ حضورهای 
مقبول عمومی تیم  ملی در کدام ادوار جام جهانی بوده است؟ 
تیمی که ایویچ فقید ساخته و پرداخته کرد و سیدجلال طالبی 
روی نیمکتش در جام جهانی نشست که البته طالبی نیز سابقه 
کار در سطح بین المللی با دستیاری میلوتینوویچ را داشت و 
تیم هایی که کی روش به جام جهانی برد. کار بزرگ، ابزار خود 
را می طلبد و این فدراس��یون اس��ت که اکنون باید با اقدامی 
درست با تقویت کادر فنی، تصمیمی به سود فوتبال ملی بگیرد.

تیم ملی، محتاج علم و کارآمدی

افزایش چند برابری برد
 موشک های سپاه از روی شناورها

حسین طلا  مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی شد
حسین طلا با حکم وزیر ورزش و جوانان به  عنوان مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
منصوب شد. به گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان، 
حسین طلا را به  عنوان مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی منصوب کرد.

مهستا اخباری: دوگانگی پیش  آمده بین 
وزارت ورزش و وزارت اقتصاد در ترکیب 
هیات مدیره پرسپولیس، در همین ابتدای راه نشان می دهد 
این قصه سر دراز دارد و اختلاف نظر میان وزارت ورزش به 
عنوان متولی باش��گاه و سازمان خصوصی سازی تا چه اندازه 

عمیق است.
انتصاب طباطبایی رئیس فدراسیون کاراته در هیات مدیره 
پرس��پولیس! بشدت غیرمنتظره بود. مردی که طی ۵ سال 
گذش��ته در این فدراس��یون عملکرد خوبی داش��ته اما هر 
چه  زمان گذش��ته، عملکرد او و رشته متبوعش رو به زوال 
رفته است؛ رش��ته ای که حالا کارش به جایی رسیده که از 
گرفتن یک طلای ناقابل در آس��یا هم عاجز اس��ت؛ مردی 
که شاید در ناکامی های امروز کاراته کمترین نقش را داشته 
باش��د اما وزارت ورزش در یک تصمیم عجیب به او ارتقای 
پس��ت داده تا او پاداش ناکامی ه��ای کاراته را با عضویت در 

هیات مدیره بزرگ ترین باشگاه 
ایران بگی��رد! فراموش نکنیم 
انتخابات سال گذشته کاراته 
که بدون حضور کاندیدا و در 
یک فضای پرابهام برگزار شد، 
اکن��ون با رای دی��وان عدالت 
اداری باطل شده و طباطبایی 
عملا به ش��کل غیرقانونی در 
این فدراس��یون حضور دارد. 

نکته عجیب تر اینکه شنیده می شود وی با وجود عضویت در 
هیات مدیره پرسپولیس قصدی برای ترک صندلی ریاست 
کاراته ندارد و می خواهد توأمان این ۲ پست کلیدی و حساس 

را در اختیار داشته باشد! 
باش��گاه پرسپولیس با توجه به مشکلات فراوانش نیاز به 
مدیران تمام وقت دارد که ش��بانه روز در پی حل مشکلات 

بکوشند، حال آنکه فدراسیون 
پرحاش��یه کارات��ه خود یک 
ویرانشهر اس��ت که رئیسش 
وقت س��ر خاراندن هم ندارد 
و مشخص نیست طباطبایی 
چگونه می خواهد با یک دست 
۲ هندوانه بزرگ و پردردسر را 
بردارد که برای برداش��تن هر 
کدام از آنها ۲ دست که هیچ، 

به جرثقیل نیاز است!
انتصاب دوم از اولی هم عجیب تر اس��ت. ابراهیم شکوری 
که یک دوران پرحاشیه و بی فایده را در پرسپولیس سپری 
کرد که هیچ خروجی خاصی نداشت و تنها رزومه این مدیر 
جوان و جویای نام را قطور کرد. شکوری در تمام این مدت 
به لطف همان دوران کوتاه حضورش در پرس��پولیس نامش 

را بر سر زبان ها انداخت و برای هر پست و سمتی اسمش را 
مطرح کرد اما نام او برای هر سمتی در فوتبال کوچک بود تا 

فقط تماشاگر باشد.
مشخص نیس��ت وزارت ورزش با تکیه بر کدام اهلیت و 
توانایی، شکوری را دوباره به پرسپولیس بازگردانده؛ مردی که 
سر نخواستنش مدت هاست دعواست! برای باشگاه پرسپولیس 
مدیری پخته نیاز است که بتواند گره از کار باز کند، حال آنکه 
شکوری در دوره قبلی حضورش در پرسپولیس ثابت کرد خود 
بدل به گرهی کور می شود که بقیه باید انرژی خود را به جای 
حل مشکلات پرشمار این باشگاه روی باز کردن آن بگذارند!

به نظر می رسد در انتصاب ۲ عضو جدید سرخ ها رفاقت 
و رابطه بیشتر از ضابطه و شایستگی و کفایت نقش داشته 
اس��ت؛ آنچه نخستین تصمیم مدیریتی اسبقیان در قامت 
معاون��ت قهرمانی وزارت ورزش را باطل و اش��تباه نش��ان 

می دهد.

انتصابات عجیب در هیأت مدیره پرسپولیس
دیدگاه

یادداشت

س��رمربی پرتغالی الهلال می گوید ژوزه مورایس شناخت 
خوبی از ایده های او دارد و می تواند برای تیم او مشکل س��از 
 ش��ود. اله��لال س��اعت ۱۹:3۰ امش��ب در دور رفت مرحله
یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا در ورزشگاه نقش جهان 
برابر سپاهان قرار خواهد گرفت. ژرژ ژسوس، سرمربی الهلال، 
دیروز در نشست خبری پیش از این مسابقه حاضر شد و درباره 

این مسابقه صحبت کرد و به سوالات خبرنگاران پاسخ داد.
ژسوس درباره این مسابقه گفت: فردا بازی سختی داریم. 
یک بازی سنتی بین نمایندگان ایران و عربستان خواهد بود 
و هر دو تیم، تیم هایی بسیار قوی هستند. مورایس، سرمربی 
تیم سپاهان هم پرتغالی است و از ایده ها و راهکارهای من 
بخوبی آگاه اس��ت. امیدوارم بازی خوبی باش��د. می دانم که 
 ب��ازی پرطرفداری خواه��د بود و ما هم کام��لا آماده بازی

خواهیم بود.
سرمربی الهلال درباره غیبت کولیبالی و بازیکنان خط دفاع 
این تیم گفت: ما یک تیم کامل داریم. درست است که بنا به 
دلایلی کولیبالی، میشل و لودی را همراه خودمان نیاورده ایم 
اما من به بازیکنانی که در بازی همراه ما هستند، اعتماد کامل 
دارم. مشکل ما بازیکنان الهلال یا نبودشان نیست، مشکل ما 
بازی با سپاهان است، چون تیم بسیار خوبی است و امیدواریم 

بازی خوبی داشته باشیم.
ژس��وس درب��اره حضور ه��واداران در بازی امش��ب و جو 
اس��تادیوم نقش جهان اظهار داشت: همان طور که می دانید 
بازیکن��ان الهلال کاملا به این جو عادت دارند که جلوی ۵۰ 
هزار تماشاگر بازی کنند و این مشکل خاصی برای ما نخواهد 
بود. مش��کل، رقیب ما خواهد بود. همان طور که گفتم همه 
ما از نظر ذهنی کاملا برای این بازی آماده ایم و مجددا تاکید 

می کنم تمام تمرکزمان را روی این بازی گذاشته ایم.
وی درب��اره خط حمله قدرتمند ۲ تیم گفت: ما می دانیم 
سپاهان یک تیم هجومی است که گل های زیادی  زده و ساختار 
و تکنیک هجومی خوبی دارد. همان طور که می دانید مربی 
این تیم پرتغالی است و مربیان پرتغالی هم بهترین های دنیا 
هستند و این برای ما طبیعی  است . ما مشکلاتی از این بابت 
خواهیم داشت اما با آن دست و پنجه نرم خواهیم کرد و فکر 

می کنم بازی متعادلی خواهد بود.
سرمربی پرتغالی در پاسخ به اینکه الهلال امشب هجومی 
بازی خواهد کرد یا یک بازی متعادل ارائه خواهد داد، گفت: 

تیم الهلال بازی را با همان تاکتیکی که همیشه بازی می کند، 
انجام خواهد داد. ایده های هجومی و دفاعی ای را که هر روز 
تمرین می کنیم، پیاده خواهیم کرد و چیزی برای پنهان کردن 

نداریم. این روش کار ما خواهد بود.
ژسوس در واکنش به اینکه با توجه به هزینه ای که الهلال 
کرده، هر نتیجه ای جز پیروزی برای این تیم ناکامی محسوب 
می ش��ود، گفت: الهلال بازیکنان��ی دارد که چه داخلی و چه 
خارجی می توانند تفاوت های زیادی را رقم بزنند. من همیشه 
آرام هس��تم و به این فکر می کنم که با کدام تیم بازی کنم. 
بازی در اصفهان هم همینطور است و با احترام به تیم سپاهان 
که تیم خوبی است، ارزش های ما هم احترام به خودمان است 

و سعی می کنیم بازی خوبی ارائه بدهیم.
همچنین ژوزه مورایس نیز در نشست خبری پیش از مصاف 
با الهلال با تمجید از این تیم بیان کرد: الهلالی ها قرار است 

در یک بازی خارق العاده، یک جو فوق العاده را حس کنند.
خبرنگاری از س��رمربی سپاهان درباره عملکرد تیمش در 
مرحله گروهی پرسید که توانست با یک بازی کمتر صعود و 
میانگین گل  زده بس��یار خوبی هم ثبت کند. مورایس گفت: 
فوتبال در هیچ زمانی یکس��ان نیس��ت. من به مرحله بعدی 
نیامدم. بازیکنان بودند که با تلاش شان به مرحله بعد آمدند، 
من همیشه این را به بازیکنانم می گویم که بدون همکاری و 
کیفیت آنها کاری نمی توانم کنم. پس این کیفیت و همکاری 
بازیکنانم بود که آمدند و به این مرحله رسیدند. برای بازی با 
الهلال همان طور که بسیاری از شما من را می شناسید هیچ 
فشار، استرس یا انتظاری نداریم و آرزو می کنم تنها یک روز 
باش��د برای زنده ماندن و اینکه کس��ی هستیم که توانستیم 
کاری انجام بدهیم که تغییر ایجاد کند. شادابی، خوشحالی و 
بشاش بودن را برای همه آرزو می کنم. همیشه همین طور در 

زندگی شخصی یا در فوتبال پیش رفته ام و امیدوارم بازی با 
الهلال هم همینطور باشد.

سوال بعدی از مورایس این بود که آیا انتظار دارد با توجه 
به ش��رایط ۲ تیم، نتیجه قابل قبولی برای سپاهان در بازی 
رقم بخورد؟ او در واکنش به این س��وال گفت: من همیشه 
انتظار بهترین ها را دارم. مورایس س��پس درباره ستاره های 
تیم الهلال با اش��اره به ستاره های سپاهان پاسخ داد: درباره 
اس��م ها باید بگویم ما هم اسامی خودمان را در تیم داریم و 
یکی از آنها )رامین رضاییان( هم یکی از اسامی شاخص ما 
است. حقیقت این است که همه انسان هستیم و می توانیم 
ه��ر کاری را انجام بدهیم. به عنوان یک بازیکن حرفه ای ما 
بهترین شرایط را برای خودمان برقرار می کنیم. در این شرایط 
زندگی می کنیم تا بتوانیم بهترین را انجام بدهیم. به نظرم 

فقط بحث، بحث باور است.
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